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Protokół 

z  XXIV Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

odbytej 21 listopada 2012 r. 

 

Posiedzenie rozpoczął o godzinie 16: 20 Przewodniczący Rady Gminy, pan Henryk 

Lesiński, który stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum.  

 

W sesji udział wzięli radni: 

Jarosław Bytniewski  

Rafał Drzewiecki      

Tadeusz Lammel     

Henryk Lesiński        

Tomasz Maćkowiak    

Jan Rajchelt 

Katarzyna Ratajczak   

Krzysztof Socha 

Rafał Socha 

Sławomir Urbaniak 

Aleksandra Wojciechowska 

oraz sołtysi:  

Jolanta Fludra 

Bożena Karolczak 

Czesław Książkiewicz 

Stanisław Lesiński 

Jan Mąderek 

Halina Michalak – Szczepaniak 

Eugeniusz Nowicki 

Ferdynand Nowicki 

Mirosława Rutkowska 

Grzegorz Siwek 

Mieczysław Tomkowiak 

a także: 

Wójt Gminy – Bogdan Kemnitz 

Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy – Genowefa Przepióra 
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Skarbnik Gminy – Mirosława Nowak 

Radca Prawny – dr Anna Woźniak – Tyczka 

Podinspektor ds. wymiaru podatku – Irena Plebanek-Pawlak 

Podinspektor ds. księgowości podatkowej – Aleksandra Sołtysiak 

 

 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zgodnie z ustaleniami poczynionymi 

podczas wspólnego posiedzenia komisji proponowana jest zmiana porządku obrad. 

Dzisiejszej sesji, w stosunku do tej, którą otrzymali radni. 

Proponowana zmiana dotyczy dodania do porządku  pkt. 7a. „Podjecie uchwały w sprawie 

ustalenia opłaty targowej”  

Przewodniczący zarządził głosowanie w  w/w sprawie. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 11 radnych. 

Za przyjęciem porządku obrad głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 osób. 

Od głosu wstrzymało się 0 osób. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania porządek obrad sesji przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie. 

2. Interpelacje radnych. 

3. Przyjęcie  protokołu  z  obrad  z  poprzedniej Sesji. 

4. Sprawozdanie z wykonania uchwał  podjętych na ostatniej Sesji. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku 

rolnego na obszarze Gminy Kleszczewo w 2013r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

7a. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłaty targowej. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Kleszczewo z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami w 2013r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Międzygminnego " 

Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na wyprzedzające finansowanie w 

ramach PROW zadań realizowanych w 2012r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2012r. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kleszczewo na lata 2012-2024. 

13. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 

14. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

15. Zapytania i wolne wnioski. 

16. Zakończenie. 

 

Ad.2 porządku posiedzenia 

Radni nie zgłosili interpelacji. 

 

Ad.3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński przeszedł do kolejnego punktu obrad – przyjęcia protokołu z 

obrad z poprzedniej sesji.   Przewodniczący poinformował radnych, że nie wpłynęły żadne 

uwagi dotyczące treści protokołu. W związku z powyższym Przewodniczący zarządził 

głosowanie  w sprawie przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 11 radnych. 

Za przyjęciem protokołu zagłosowało 10 radnych. 

Przeciw przyjęciu protokołu zagłosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymał się 1 radny. 

 

Ad.4 porządku posiedzenia 

W dalszej kolejności p. Sekretarz przedstawiła sprawozdanie z wykonania uchwał 

podjętych podczas XXIII Sesji Rady Gminy. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad 5. porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXIV/172/2012 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla 

celów podatku rolnego na obszarze Gminy Kleszczewo na 2013 r. przedstawiła pani Irena 

Plebanek-Pawlak. Projekt uchwały omówiony został szczegółowo podczas posiedzenia 

komisji.  Radni nie mieli żadnych uwag, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł 

do głosowania projektu uchwały.  

W chwili głosowania na sali znajdowało się 11 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
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Uchwała XXIV/172/2012 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 6. porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXIV/173/2012 w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości przedstawiła pani Irena Plebanek-Pawlak. Projekt uchwały omówiony został 

szczegółowo podczas posiedzenia komisji. Radni nie mieli żadnych uwag, w związku z 

powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu uchwały.  

W chwili głosowania na sali znajdowało się 11 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała   Nr XXIV/173/2012 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 7. porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXIV/174/2012 w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych przedstawiła pani Aleksandra Sołtysiak. Projekt uchwały omówiony 

został szczegółowo podczas posiedzeń komisji.  Radni nie mieli żadnych uwag, w związku z 

powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu uchwały.  

W chwili głosowania na sali znajdowało się 11 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała  Nr  XXIV/174/2012 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 7a. porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXIV/175/2012 w sprawie ustalenia opłaty targowej przedstawiła 

pani Irena Plebanek-Pawlak. Podczas wspólnego posiedzenia komisji zaproponowano 

podwyższenie wysokości dziennej stawki  opłaty targowej z kwoty 10,00 zł do kwoty 20,00 

zł, stąd przygotowano projekt uchwały, którą otrzymali wszyscy radni.    

Sołtys Mirosława Rutkowska zapytała dlaczego tak bardzo ma zostać opłata zwiększona, 

osoby wnoszące opłaty twierdzą, że dotychczasowe opłaty są już wysokie. 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że zmiana dotyczy tylko stawki dziennej opłaty targowej; 

stawka obowiązująca podczas odpustów, festynów i uroczystości pozostają bez zmian. 

Pamiętać należy, że dzienna stawka opłaty targowej, dotychczas w wysokości 10 zł 
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umożliwia prowadzenie sprzedaży towarów w ciągu jednego dnia na obszarze całej gminy. 

Prowadzenie tego typu sprzedaży jest „konkurencyjne” dla osób, które prowadzą sprzedaż w 

sklepach działających na terenie gminy i płacą podatek od nieruchomości. Pani Sekretarz 

dodała też, że opłata targowa nie była zmieniana od 2008 roku. 

Sołtys Halina Michalak-Szczepaniak powiedziała, że sprzedawcy z samochodów 

obwoźnych informują, że maja zezwolenie na prowadzenie handlu na teren całego 

województwa i nie chcą uiszczać opłaty targowej. 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że opłata targowa, a zezwolenie na prowadzenie 

działalności gospodarczej to dwa różne zagadnienia.  

Przewodniczący Lesiński dodał, że jeżeli handel prowadzony jest na targowisku to opłaty 

są o wiele wyższe niż 20 zł. 

Sołtys Rutkowska zauważyła, że w Tulcach w miejscu, gdzie prowadzą sprzedaż osoby 

zobowiązane do wniesienia opłaty targowej, nie ma warunków do handlu – nie ma umywalek, 

ani toalet. 

Radny Urbaniak powiedział, że np. w Tulcach osoby prowadzą sprzedaż na trawniku, 

którego utrzymanie przez gminę również kosztuje. 

Sołtys Czesław Książkiewicz zauważył, że jego zdaniem osoby prowadzące sprzedaż 

powinni zgłosić się do inkasentów (sołtysów), a nie, że sołtys musi pilnować i sprawdzać, czy 

ktoś prowadzi sprzedaż.  

Radny Drzewiecki powiedział, że podczas wspólnego posiedzenia komisji wystąpił z 

propozycją podwyższenia opłaty targowej. Jego zdaniem ceny u osób prowadzących handel 

obwoźny nie są konkurencyjne w stosunku do cen w sklepach. Radny zwrócił też uwagę na 

fakt, iż przed chwilą uchwalone zostały wyższe stawki podatku od nieruchomości, podatek 

ten płacą również osoby prowadzące sklepy, podczas gdy opłaty targowej nie podnoszono od 

4 lat.  

Pani Skarbnik powiedziała, że radni wyszli z propozycją podwyższenia stawki, bowiem 

wpływy z opłat targowych są niewielkie. 

Sołtys Michalak-Szczepaniak powiedziała, że osoby prowadzące handel obwoźny nie 

chcą płacić opłaty targowej, mówią np., że uiścili ją już w Urzędzie Gminy. 

Mecenas Woźniak-Tyczka powiedziała, że w takiej sytuacji powinni mieć potwierdzenie 

dokonania zapłaty z Urzędu Gminy. Uchylanie się od zapłaty opłaty targowej jest 

wykroczeniem. W takiej sytuacji należy spisać numer rejestracyjny pojazdu oraz zgłosić ten 

fakt do gminy, taki fakt należy zgłosić policji. 
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W związku z brakiem dalszych pytań dotyczących projektu uchwały Przewodniczący 

przeszedł do głosowania projektu uchwały. 

W chwili głosowania na sali znajdowało się 11 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymał się 1 radny. 

Uchwała  Nr XXIV/175/2012 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 8. porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXIV/176/2012 w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 

Kleszczewo z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami w 2013 r. przedstawiła 

pani Sekretarz. Poinformowała, że zgodnie z Uchwałą Rady Gminy w sprawie określenia 

szczegółowego sposobu konsultowania z radami działalności pożytku publicznego lub z 

organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w 

dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji Wójt Gminy Kleszczewo 

zarządził przeprowadzenie konsultacji projektu uchwały Programu współpracy Gminy 

Kleszczewo z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami w 2013r. Konsultacje 

przeprowadzone zostały w okresie od 14 do 20 listopada br. i w tym okresie nie wpłynęły 

żadne opinie w sprawie projektu. 

Radny Drzewiecki zapytał czy w 2012 r. wpłynął jakiś wniosek oraz czy kwota jest taka 

sama jak w 2012 r. 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że na ogłoszony konkurs nie wpłynął żaden wniosek. 

Wniosek zamierzało złożyć Stowarzyszenie Rozwoju Oświaty oraz Upowszechniania Kultury 

w Ziminie, jednak nie było wymaganej liczby uczestników, więc wniosku nie złożono, 

bowiem nie spełniał wymagań formalnych. W 2012 r. na ten cel przeznaczone było 25 tys. zł 

– pieniądze te przeznaczono na punkt przedszkolny w Ziminie. 

  W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu 

uchwały.  

W chwili głosowania na sali znajdowało się 11 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała Nr  XXIV/176/2012 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 9. porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały nr XXIV/177/2012 w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku 

Międzygminnego „Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej” przedstawiła pani 

Sekretarz, która poinformowała radnych, że na dzień dzisiejszy nie ma w tej sprawie innych 

informacji od tych podanych podczas posiedzenia komisji wspólnej. Projekt uchwały 

omówiony został szczegółowo podczas posiedzeń komisji.   

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania 

projektu uchwały.  

W chwili głosowania na sali znajdowało się 11 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymał się 1 radny. 

Uchwała   Nr XXIV/177/2012 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10.  porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXIV/178/2012 w sprawie zaciągnięcia kredytu na wyprzedzające 

finansowanie w ramach PROW zadań realizowanych w 2012 r. przedstawiła pani Skarbnik, 

która poprosiła radnych o poprawienie w paragrafie 2 uchwały słowa: „pożyczka” na słowo: 

„kredyt” oraz o dodanie paragrafu 3 o treści: „Wyraża się zgodę na zabezpieczenie kredytu w 

formie weksla własnego in blanko”. Zapis jest wymagany ze względu na to, że jeżeli nie 

będzie go w uchwale, wtedy banki udzielające kredytu mogłyby żądać innych form 

zabezpieczeń kredytu, jak np. wyceny majątku, co mogłoby generować kolejne zbędne 

koszty. W związku z powyższym paragraf 4 otrzymuje brzmienie paragrafu 3, a paragraf 5 

otrzymuje brzmienie paragrafu 4. Projekt uchwały omówiony został szczegółowo podczas 

posiedzeń komisji.  Radni nie mieli żadnych uwag, w związku z powyższym Przewodniczący 

przeszedł do głosowania projektu uchwały.  

W chwili głosowania na sali znajdowało się 11 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała   Nr XXIV/178/2012 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu 
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Ad. 11. porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXIV/179/2012 w sprawie zmiany budżetu na 2012 r. przedstawiła 

pani Skarbnik, która poinformowała radnych, że otrzymali w dniu dzisiejszym załącznik z 

dodatkowymi poprawkami. Poprawki zostały wprowadzone na potrzeby składanego wniosku 

o dofinansowanie kanalizacji sanitarnej na terenie Tulec. W budżecie było: „Budowa sieci 

kanalizacyjnej i wodociągowej”, a powinno być: „Budowa sieci kanalizacyjnej”, ponieważ 

projekt ten dotyczy tylko współfinansowania budowy sieci kanalizacyjnej i zmiany dotyczą 

właśnie tego projektu. Projekt uchwały w pozostałym zakresie omówiony został szczegółowo 

podczas posiedzenia komisji.  

Radny Drzewiecki zapytał czy projekt budowy kanalizacji w Tulcach ma związek z 

budową kolektora przez Aquanet i wynikającym z tego zobowiązaniem gminy? 

Pan Wójt potwierdził, że właśnie tak jest. 

 W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu 

uchwały.  

W chwili głosowania na sali znajdowało się 11 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała Nr XXIV/179/2012 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu 

 

Ad. 12. porządku posiedzenia 

 Projekt Uchwały Nr XXIV/180/2012 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2012-2024 przedstawiła pani Skarbnik, która 

poinformowała radnych, że do projektu uchwały przedstawionego podczas posiedzeń komisji 

zostały wprowadzone dodatkowe zmiany: 

- pierwsza zmiana związana jest z wnioskiem o dofinansowanie budowy kanalizacji w 

Tulcach. W WPF było zapisane, że w 2013 r. zostanie wybudowany wodociąg oraz część 

kanalizacji, a w 2014 pozostała część kanalizacji. Zmiana dotyczy usunięcia z zapisu z 2013 

roku wodociągu; 

- druga zmiana: dotyczy załącznika nr 2 do uchwały: Wykaz przedsięwzięć do WPF na lata 

2012-2024. Zmiana wynika z opinii RIO – pozycja dotycząca budowy kanalizacji sanitarnej 

oraz sieci wodociągowej w Tulcach nie powinna znajdować się pod pozycją „a”- „Programy, 

projekty lub zadania związane z programami realizowanymi z udziałem środków, o których 
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mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 (razem)” lecz pod pozycją „c” – „Programy, projekty lub 

zadania pozostałe (inne niż wymienione w lit. 1 i b (razem)”; 

- trzecia zmiana: wprowadzono pozycję: „Przygotowanie postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego na zakup i dystrybucję energii elektrycznej”. Zmiana wynika z tego, 

że zostanie zlecone przygotowanie postępowania firmie zewnętrznej. Firma ta dodatkowo 

sprawdzi pierwsze rachunki po przetargu, aby była pewność, że wszystko jest zgodnie z ofertą 

złożoną w przetargu; 

- czwarta zmiana: dotyczy trzeciej strony załącznika nr 1 do uchwały: Zmiana Wieloletniej 

Prognozy Finansowej. Zmiana dotyczy: w przedsięwzięciach zmieniają się wydatki 

majątkowe – zmienia się limit wydatków w 2012 r., a w 2013 r. zdjęta zostaje sieć 

wodociągowa; zwiększają się wydatki bieżące – w sumie o 11 tys. zł ( 9 tys. zł w roku 2012 

oraz 2 tys. zł w roku 2013);  

- piąta zmiana: błąd rachunkowy- rok 2013: kolumna „Sposób finansowania kwoty długu” – 

kwota pod pozycją „a” – 1.598.125,00 zł, kwota ta jest finansowana przychodami ze 

sprzedaży udzielonych pożyczek w wysokości 262.990,00 zł, a więc kwota nadwyżki bieżącej 

powinna wynosić 1.335.135, 00 zł.  

Projekt uchwały w pozostałym zakresie zmian omówiony został szczegółowo podczas 

posiedzenia komisji.  

      Radni nie mieli żadnych uwag, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do 

głosowania projektu uchwały.  

W chwili głosowania na sali znajdowało się 11 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała   Nr XXIV/180/2012 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Salę obrad opuścił radny Rafał Socha. 

 

Ad 13. porządku posiedzenia 

 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Komisje Rady Gminy odbyły 

wspólne posiedzenie. Przedmiotem posiedzenia były podatki i opłaty lokalne na 2013r. oraz 

sprawy bieżące wynikające z działalności gminy.  
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Ad 14. porządku posiedzenia 

Następnie Wójt zdał sprawozdanie z działalności międzysesyjnej: 

WYDARZENIA I SPOTKANIA: 

- 31. X. – odbyło się spotkanie na temat bezpieczeństwa w szkołach, na którym wręczono 

kamizelki odblaskowe ufundowane przez Starostwo Powiatowe, 

- 3. XI. – odbyły się Kleszczewskie Zaduszki Bluesowe w Ośrodku Kultury w Kleszczewie 

(w roku ubiegłym impreza odbyła się w Markowicach) 

- 6. XI. – miało miejsce spotkanie animatorów kultury, na którym podsumowano Akcję Lato 

oraz ustalono kalendarz imprez na 2013 rok, 

- 7. XI. – odbyło się spotkanie z wicedyrektorem GDDKiA  A. Chodorowskim i dyrekcją 

firmy Eurovia S.A. odnośnie włączenia drogi serwisowej przy S5 do systemu dróg gminnych. 

Istnieje możliwość, że połączenie zostanie wykonane, jednak nie w ramach projektu budowy 

S5.   

- 12. XI. – spotkanie z dyrektorem ZDW, na którym poruszono kwestie przekazania starego 

przebiegu drogi wojewódzkiej Gminie oraz uzgodnienie zakresu utrzymania zimowego dróg 

– prośba ze strony ZDW o objęcie zimowym utrzymaniem starego odcinka drogi 

wojewódzkiej nr 434, 

- 13. XI. – spotkanie Zarządu Związku Międzygminnego Schronisko dla Zwierząt -

„Schronisko”, na którym ustalono wieloletnią prognozę finansową oraz budżet Związku, 

- 17. XI. – na terenie Gminy odbyły się manewry OSP i PSP. Ćwiczenia dotyczyły 

postępowania podczas sytuacji kryzysowej na terenie Gminy, polegającej na wystąpieniu 

jednocześnie kilku zdarzeń i były bardzo efektywne z punktu widzenia wyszkolenia 

strażaków.  

- 19.XI –  spotkanie z dyrektorem O/P GDDKiA M. Napierałą – dotyczące sytuacji po 

budowie drogi S5 

  -  wręczenie stopni awansu nauczycielom, 

- 21. XI. – Gmina otrzymała wyróżnienie w konkursie Panteon Polskiej Ekologii, które 

wręczono na targach POLEKO. Nagrodę główną otrzymał Kołobrzeg. 

 

INWESTYCJE I REMONTY GMINNE: 

- 12 XI dokonano odbioru inwestycji „Zagospodarowania terenu i budowy boiska sportowego 

przy Szkole Podstawowej w Ziminie”, 
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- w fazie końcowej jest remont świetlicy wiejskiej w Gowarzewie 

 

INFORMACJE: 

Wójt poinformował radnych, że z dniem 1 grudnia br. wchodzą w życie zmiany w 

rozkładzie jazdy autobusów.  Zmiany te wynikają z konieczności dostosowania rozkładu 

jazdy do wymagań ZTM, aby uzyskać uzgodnienie wjazdu do Poznania. Liniom nadano 

numery: linia 431 – do Poznania przez Gowarzewo oraz linia 432 – do Poznania przez 

Komorniki. W przyszłości planowana jest kolejna zmiana rozkładu jazdy uwzględniająca w 

miarę możliwości oczekiwania mieszkańców zawarte w przeprowadzonych wcześniej 

ankietach. Zanim to nastąpi musi zostać określony przystanek końcowy na terenie Poznania 

(Rondo Rataje czy pętla na Franowie).  Zdaniem Wójta nie jest celowym dążenie do jak 

najszybszego przeniesienia przystanku końcowego z Ronda Rataje na Franowo, ponieważ 

obecna miejsce wydaje się korzystniejsze z punktu widzenia pasażerów. 

 

KONSULTACJE: 

 Pani Sekretarz skonsultowała z radnymi proponowane terminy posiedzeń komisji oraz 

termin sesji Rady Gminy w grudniu. Uzgodniono następujące terminy posiedzeń: 

1) 5.12.2012r. . –  wspólne posiedzenie komisji - projekt budżetu gminy na 2013 rok, 

2)  9.12.2012r. – wspólne posiedzenie komisji - sprawy bieżące wynikające z 

działalności gminy, 

3) 19.12.2012r. – sesja Rady Gminy, należy mieć na uwadze fakt, że 9.12.2012r. 

odbywają się wybory uzupełniające do Rady Gminy, a  wybrany radny w terminie 7 

dni od dnia ogłoszenia wyników wyborów zobowiązany jest złożyć ślubowanie. 

    

Ad 15. porządku posiedzenia 

 Radna Wojciechowska spytała o zmianę rozkładu jazdy komunikacji gminnej. Zostały 

zlikwidowane kursy na żądanie. Mieszkańcom bardzo zależy na ostatnim kursie do 

Nagradowic, który był kursem „na żądanie”. Po likwidacji tego połączenia 

mieszkańcy nie mają jak wrócić do domów z drugiej zmiany oraz studenci kończący 

zajęcia o 21 na Kampusie UAM na „Morasku”. Poza tym do radnej zwracali się 

mieszkańcy mówiąc, że z Zakładu Komunalnego otrzymują odpowiedź, że protesty 

nic nie zmienią. 

Pan Wójt odpowiedział, że obecna zmiana ma charakter „kosmetyczny” i wynika z 

potrzeb uzyskania uzgodnienia z ZTM na wjazd do Poznania. Nie są to zmiany 
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wynikające z ankiet przeprowadzonych wśród mieszkańców na początku tego roku. 

Rozkład jazdy komunikacji gminnej zostanie dostosowany, w miarę możliwości, do 

oczekiwań mieszkańców w momencie, gdy zapadnie decyzja o przystanku końcowym 

na terenie Poznania – czy będzie to nadal Rondo rataje, czy pętla na Franowie. Wójt 

uważa, że prawdopodobnie nie uda się pozostawić przystanku końcowego na Rondzie 

Rataje, co będzie z niekorzyścią dla mieszkańców i zapewne będzie odebrane 

negatywnie. Wójt poinformował też, że dopóki nie zakończą się prace nad zmianą 

rozkładu jazdy ciągle można składać wnioski do Zakładu Komunalnego w tej sprawie. 

Jeżeli chodzi o kursy „na żądanie” były to kursy, które istniały zapewne tylko w 

Gminie Kleszczewo – stanowiły próbę wyjścia naprzeciw oczekiwaniom pasażerów 

na liniach o niewielkim obciążeniu. Ponieważ z kursów mogli korzystać pasażerowie 

podróżujący tylko w jedną stronę, zapotrzebowanie ze strony pasażerów było 

nieregularne i korzystało z nich niewiele osób (często miały miejsca nadużycia 

polegające na niecelowym wywoływaniu przejazdów) musiało nastąpić wycofanie się 

z tego kosztownego eksperymentu. 

Pani Sekretarz powiedziała, że należy pamiętać o tym, iż deklaracje, które składają 

mieszkańcy, że będą korzystać z kursów na żądanie nie pokrywają się z 

rzeczywistością, potem okazuje się, że są to kursy np., tylko w określone dni tygodnia, 

a  kurs autobusu dla jednego pasażera jest wydatkiem, na który gminy nie stać. 

Pan Wójt dodał, że skala korzystania z kursów „na żądanie” była bardzo mała.  

Wszystkie kursy były analizowane, gdyby było na ten konkretny kurs faktyczne 

obłożenie zostałby on wpisany do rozkładu na stałe. 

Radna Wojciechowska zapytała, kiedy były przeprowadzane analizy. 

Radny Maćkowiak odpowiedział, że od 4 lat kierowcy wpisywali obłożenie kursów 

„na żądanie” oraz ostatnich dziennych kursów do karty drogowej. 

Radny Urbaniak powiedział, że można było pozostawić kursy „na żądanie” z Poznania 

na teren gminy, a z powodu nadużywania zlikwidować te po terenie Gminy. 

Radna Wojciechowska zapytała też, czy Zakład Komunalny nie posiada taboru 

przystosowanego do przewozu dzieci przedszkolnych. Wcześniej to funkcjonowało 

natomiast obecnie z Zakładu Komunalnego jest odpowiedź, że nie są w posiadaniu 

autobusu spełniającego wymogi przewozu dzieci przedszkolnych. 

Pan Wójt odpowiedział, że  sprawdzi tę kwestię. 
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 Radny Drzewiecki spytał o kwestię poruszaną na poprzedniej Sesji – chodnik w 

Tulcach, wzdłuż ul. Poznańskiej, przy cmentarzu - czy odcinek od ul. Średzkiej do 

cmentarza można również naprawić? 

Pan Wójt odpowiedział, że chodnik powstał częściowo z materiałów pozostałych z 

innych inwestycji, na podstawie porozumienia z parafią, które dotyczy opłaty 

targowej, która jest pobierana przez gminę podczas odpustów, ale zawsze w jej 

ramach robi się coś, co daje korzyść i parafii i gminie. Pan Wójt myśli, że będzie w 

przyszłości możliwość poprowadzenia chodnika dalej, w kierunku Kościoła. 

 Radny Krzysztof Socha poruszył temat ul. Tulipanowej w Tulcach, która jest bardzo 

zniszczona. Czy droga zostanie naprawiona? 

Pan Wójt powiedział, że jest ogłoszony przetarg na naprawę dróg w gminie. 

Najbardziej zniszczone drogi zostaną naprawione jeszcze przed zimą.  

Sołtys Michalak-Szczepaniak wspomniała o zniszczonej ul. Malinowej w 

Gowarzewie.  

 Sołtys Michalak Szczepaniak spytała o możliwość przesunięcia przystanku w 

Gowarzewie spod strażnicy w okolice skrzyżowania z figurą. 

Radny Maćkowiak zauważył, że na zakręcie nie można lokalizować przystanku. 

Policja nie wyda na przystanek w tym miejscu pozwolenia. 

Pan Wójt powiedział, że w miejscu, o którym mówi sołtys jest za mało miejsca na 

zatokę autobusową. Jedyną możliwością byłaby lokalizacja przystanku bliżej stawu w 

Gowarzewie, ale tam problemem jest prywatna własność gruntów. 

Radny Krzysztof Socha powiedział, że jego zdaniem przystanek w swym obecnym 

miejscu jest opcją najbezpieczniejszą i powinien tam pozostać. 

  

Ad 16. porządku posiedzenia 

Ponieważ nie było więcej pytań Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim 

uczestnikom za udział w sesji i o godzinie 18:10 zamknął obrady. 

 

 

Protokołowała:            Za zgodność z przebiegiem obrad 

Anna Jaszczyńska       Przewodniczący Rady Gminy 

 

         Henryk Lesiński 


